
Informacja 

 z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Kaźmierz 

za okres od 31.01.2012 do 29.03.2012 

 

Działania gospodarcze: 

 

1. Wiele utrudnień życiowych dla części mieszkańców i problemów dla gminy 

spowodowała odchodząca zima. Dotyczyło to w szczególności nieutwardzonych dróg. 

Głęboka zmarzlina spowodowała, że przez długi czas walczyliśmy, aby zapewnić na 

tych drogach minimum przejezdności. W całej gminie na takie drogi wysypano ok. 

600 ton kruszywa, a na osiedlu ,,za torami” w Kaźmierzu również tłuczeń 

pozostawiony na te cele przez firmę, która zbudowała kanalizację sanitarną.  

2. Równane są podstawowe drogi gruntowe w gminie równiarką i uwalcowane.  

3. W trakcie załatwiania przez Urząd Marszałkowski jest nasz wniosek o płatność  na 

przebudowę Rynku w Kaźmierzu. Inwestycja ta została skontrolowana i pozytywnie 

oceniona przez urzędników Marszałka. Jednak ponownie wezwano nas do 

sporządzenia kosztorysu powykonawczego z zamiarem umniejszenia nam dotacji za 

wykonanie jezdni. Jeszcze nie mamy ostatecznej decyzji. 

4. Złożyliśmy również wniosek o płatność do Marszałka o dopłatę unijną za kanalizację 

sanitarną zbudowaną na osiedlu za torami w Kaźmierzu. Planowana kwota dotacji to 

ponad 2 mln zł. 

5. Zakład Usług Komunalnych zakończył przebudowę wodociągu na ul. Dworcowej  

w Kaźmierzu. Dzięki tym pracom mamy nowy wodociąg o większej średnicy  

Ø 160 mm od ul. Jana Pawła II, przez Rynek aż do CPN-u. Obecnie trwają prace 

związane z odbudową chodnika i trawników.   

Inne działania: 

 

1. Odbyły się zebrania sprawozdawcze w OSP Kaźmierz, Bytyń, Kopanina, Sokolniki 

Małe i Gaj Wielki. Uczestniczył w nich Z-ca Wójta Pan Marek Jakubowski.  

2. Na wsiach Radzyny, Sokolniki Małe i Gorszewice przeprowadzono zebrania wiejskie, 

gdzie podsumowano działalność Sołtysów i Rad Sołeckich za 2011 r. W dwóch 

pierwszych gminę reprezentował Pan Marek Jakubowski a w Gorszewicach radny 

Marek Człapa i Lech Dudek. 



3. 15.02.2012 r. upłynął termin do składania ofert w konkursie ogłoszonym przez gminę 

na realizację zadań w zakresie profilaktyki alkoholowej i kultury fizycznej. Złożone 

zostały cztery oferty, z czego wniosek KS Gaj Wielki nie został rozpatrzony z uwagi 

na duże braki formalne.                                                                                           

Środki przyznano:  UKS ,,Sokół”   4000,00 zł profilaktyka  

   UKS ,,Orlik”   10000,00 zł kultura fizyczna 

   Stowarzyszenie Kaźmierz 4000,00 zł profilaktyka 

Natomiast KKS Czarni nie złożyli swojego wniosku. 

4. 01.03.2012 uczestniczyłem w przekazaniu obowiązków służbowych nowemu 

Komendantowi Państwowej Straży Pożarnej w Szamotułach Panu Ireneuszowi 

Persowi, który zastąpił druha Alberta Kłaczkiewicza. 

5. 02.03.2012 odbyło się zebranie sprawozdawcze Gminnej Spółki Wodnej w Kaźmierzu 

z udziałem dyrektora Poznańskiego Związku Spółek Wodnych, przedstawiciela 

Starosty Szamotulskiego, Wójta i rolników. Należy podkreślić bardzo dobrą pracę 

spółki, które obejmuje swym zasięgiem 6600 ha gruntów ornych. Dalej poza spółką są 

wsie Gorszewice, Kopanina, Sokolniki Małe i Komorowo. Pomimo specjalnych 

zebrań wiejskich, rozmów i zachęt nie udało się przekonać rolników z tych 

miejscowości do wspólnej gospodarki wodnej. 

6. 4.03.2012 swoje zebranie sprawozdawcze przeprowadzili również wędkarze z Koła 

Kaźmierz Polskiego Związku Wędkarskiego, organizacji liczącej ponad 400 członków 

i prowadzącej wzorową działalność społeczną i statutową. Samorząd reprezentował 

tradycyjnie Pan Sekretarz. 

7. 16.03.2012 ogłoszony został drugi konkurs na działania z zakresu upowszechniania 

kultury fizycznej i sportu. Myślę, że nasze kluby sportowe złożą poprawne  

i kompletne wnioski o dotację.   

8. Od tygodnia trwa akcja przyjmowania wniosków ze zgłoszeniami szkód w zasiewach 

jako skutek minionej zimy. Chciałem bardzo podziękować Pan radnemu Michałowi 

Człapie Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska za to,  

że z Panem Lechem Dudkiem sami zlustrowali pola w całej Gminie i mają 

bezpośrednią ocenę stanu zasiewów. 

Informacja o stanie zasiewów upraw ozimych: 

 w wyniku mrozów w lutym i mrozu w I dekadzie marca wystąpiły 

uszkodzenia zbóż ozimych i rzepaku, 



 największe straty w zasiewach pszenic ozimych, szczególnie ucierpiały 

odmiany nowe o niższej mrozoodporności; odmiany rodzime wykazały 

lepszą zimotrwałość, 

 straty w pszenicach wynoszą ok. 80%, 

 kolejną rośliną o znacznych uszkodzeniach jest rzepak ozimy – straty  

ok. 50%, 

 w dalszej kolejności jęczmień ozimy – strata ok. 60%, 

 plantacje pszenżyta i żyta zniosły niekorzystne warunki znacznie lepiej, 

 od poniedziałku przyjmowane są zgłoszenia rolników o wystąpieniu szkód  

a w terenie pracuje powołana przez Wojewodę komisja ds. szacowania szkód 

w uprawach sporządzając stosowaną dokumentację, 

 nie są jeszcze znane szczegółowe zasady i formy pomocy poszkodowanym 

rolnikom, 

 wg obowiązujących dotychczas zasad pomocą obejmowane były 

gospodarstwa, w których strata przekraczała 30% produkcji rocznej 

gospodarstwa.  

 

  

             W ó j t 

/-/ Wiesław Włodarczak 

 


